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Verslag van de Ledenraadsvergadering van de Koninklijke Vereniging “Het Friesch Paarden-Stamboek” (KFPS), 
op vrijdag 2 juni 2023 te Zwolle. 
 
Aanwezig     
Ledenraad:   33 ledenraadsleden  
Bestuur:  Miel Janssen, Tineke Schokker (voorzitter), Jan Veldhuis, Ella 

Wiersma 
Stamboekkantoor: Marijke Akkerman, Nynke Bakker, Greetje Swart 
Notulist:    Petra van Hoorn (Hét Notulistenteam) 
 
 
1. Opening 
De voorzitter, Tineke Schokker, opent de vergadering om 19.10 uur en heet alle 
aanwezigen en de ledenraadsleden die digitaal mee vergaderen van harte welkom. Er zijn 
afmeldingen ontvangen van Fer Smit, Arno Thomassen, Murk de Jong en Ted Vanderkooi. 
Tiffany Reyenga- Vanderkooi, Ute Eden, Leonie Osinga-Hartman, Joke Heida, Jan-Hein 
Stadhouders en Luuk de Boer zijn vandaag als toehoorder aanwezig en zijn na deze 
vergadering officieel ledenraadslid. Frank Fokkens vervult een tussentijdse vacature en 
stemt vandaag al mee.  
 
2. Mededelingen 
De voorzitter, Tineke Schokker, gedenkt de leden die het afgelopen halfjaar zijn overleden: 
9 december 2022 Krijn van Muiswinkel 77 jaar, 27 maart 2023 Hans Hofstee 87 jaar, 
31 maart 2023 Gooitzen Wester 40 jaar, 9 april 2023 Jelke Wierstra 89 jaar, 4 mei 2023 
Jan Bosma 82 jaar, 4 mei 2023 Louise Hompe 68 jaar. Er volgt een moment van stilte.  
 
De voorzitter, Tineke Schokker, meldt dat in verband met het vervallen van de tijdelijke 
Coronaspoedwet per 1 februari 2023 niet meer digitaal mag worden gestemd en dat wordt 
gekeken of het mogelijk is de statuten aan te passen zodat dit wel weer kan. 
 
Miel Janssen geeft aan dat een hengst bij het uitgestelde zadelexamen onzuiver in stap 
bleek te zijn en daarom het Centraal Onderzoek heeft moeten verlaten. Voor de eigenaar 
was dit reden de hengst veterinair te laten onderzoeken, waarbij werd geconstateerd dat 
de hengst niet goed op de ijzers stond. De eigenaar heeft daarom een verzoek om 
herbeoordeling bij het bestuur ingediend en die heeft in Utrecht extra onderzoek laten 
doen waarin een fractionele afwijking is geconstateerd. Het bestuur mag bij een ernstige 
fout van een medewerker aan het onderzoek besluiten tot een herbeoordeling, maar was 
op basis van het onderzoek in Utrecht van mening dat geen sprake van een ernstige fout 
was en heeft daarom het verzoek om herbeoordeling afgewezen. Daarop kwam er een 
formele klacht en is naar oplossingen gezocht omdat het om een grijs gebied gaat, maar er 
kwam geen overeenstemming en is de eigenaar naar het College van Appel gegaan, nadat 
het bestuur ook de formele klacht had afgewezen. Daarna heeft er op verzoek van de 
eigenaar opnieuw overleg plaats gevonden en is er uiteindelijk overeenstemming bereikt 
over de herbeoordeling: de hengst zal aan het volgende Centraal Onderzoek deelnemen en 
op dezelfde manier worden beoordeeld als alle andere hengsten; in dit kader is een 
vaststellingsovereenkomst aangegaan, waarin ook is opgenomen dat er geen 
aansprakelijkheden meer zijn. 
Er loopt een hoger beroep van een eigenaar van een overleden merrie waarvan de 
afstamming niet klopt. Bij DNA-onderzoek in 2013 bleek dat de afstamming onjuist is en dat 
in 2003 de uitkomsten van onderzoek op haarsamples niet goed zijn verwerkt. Uiteindelijk 
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is het KFPS in hoger beroep aansprakelijk gesteld voor de geleden schade omdat in 2003 al 
duidelijk had kunnen zijn dat de afstamming niet klopt. Vervolgens heeft de eigenaar een 
schadestaatprocedure met een behoorlijke claim aangespannen, maar de rechtbank heeft 
bepaald dat er maar beperkte schade is. Hiertegen loopt nog een hoger beroep. 
 
Jan Veldhuis geeft een toelichting op het onderzoek naar cornage bij nakomelingen van 
Boet 516.  
In 2020 is in gezamenlijkheid met de ledenraad besloten om de nakomelingen van Boet 516 
te gaan monitoren voor cornage. Het bestuur heeft vervolgens besloten om de 
nakomelingen van Boet 516 op éénjarige leeftijd te scopen en te vergelijken met een 
controlegroep. Mocht het zo zijn dat bij de nakomelingen van de hengst significant vaker 
cornage wordt geconstateerd dan gemiddeld, dan kan op deze wijze de foktechnische 
schade beperkt blijven.  
In het onderzoek zijn 33 nakomelingen van Boet 516 en een controlegroep met 43 andere 
paarden gecontroleerd en bij geen van deze paarden is cornage (klasse 4 niet acceptabel) 
vastgesteld. De uitslagen van zowel de controlegroep als de nakomelingen van Boet 516 
variëren van klasse 1 (in orde) tot klasse 3 (net acceptabel), maar op dit moment kan geen 
statistisch verantwoorde uitspraak worden gedaan over het meer of minder voorkomen 
van de verschillende klassen in de controlegroep of bij de nakomelingen van Boet 516. Uit 
het onderzoek blijkt wel dat in de controlegroep veel nakomelingen van een bepaalde 
hengst zitten waardoor vertroebeling is ontstaan en er wordt gekeken of er een extra 
controlegroep moet komen. De nakomelingen van Boet 516 worden op 3-jarige leeftijd 
weer gecontroleerd, evenals een controlegroep.  
In de meeste gevallen, meer dan 90%, blijft de oorzaak echter onduidelijk. Hieruit moet niet de 
conclusie getrokken worden, dat cornage voor 90% erfelijk is. Er is slechts beperkt onderzoek 
gedaan naar de erfelijkheid van cornage. Er is bijvoorbeeld gekeken of de (eventuele) 
verantwoordelijke genen gevonden kunnen worden. Het feit dat dit niet gelukt is, geeft aan dat 
de erfelijkheid van cornage waarschijnlijk complexer ligt dan bijvoorbeeld bij waterhoofd en 
dwerg. Niettemin mag uit het onderzoek afgeleid worden dat cornage wel degelijk een erfelijke 
component heeft. Dit is mede aanleiding voor de tekst in het rapport van Boet 516, dat fokkers 
rekening moeten houden met een verhoogde kans op cornage bij de nakomelingen. 

Doeke Hoekstra vraagt of de controle van de 3-jarigen met dezelfde aantallen gebeurt. 
Marijke Akkerman zegt dat dit waarschijnlijk het geval is. 
Jan-Wietse de Boer wil dan dezelfde controlegroep gebruiken.  
 
3. Ingekomen stukken 
Er zijn geen ingekomen stukken. 
 
4. Vaststellen verslag vorige vergadering 
Ted Vanderkooi moet zijn Jack Vanderkooy. 
 
Het verslag van de vorige vergadering wordt met inachtneming van bovenstaande wijziging 
vastgesteld. 
 
Naar aanleiding van: 
Sjoerd Veenstra merkt op dat op pagina 8 duidelijker moet staan dat is gevraagd waarom 
een hengst op een zijspoor is gezet. De voorzitter zei daarop 'we zijn ermee bezig, volgende 
vraag' en toen heeft hij gezegd dat dit niet handig is. De Vertrouwenscommissie heeft haar 
hierop gewezen en ze heeft hem naar aanleiding daarvan gebeld en haar excuses 
aangeboden. 
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Miel Janssen geeft aan dat dit gaat over de situatie met de hengst die wegens onzuiverheid 
in stap het Centraal Onderzoek heeft verlaten. Destijds was de klacht nog niet afgerond. 
Sjoerd Veenstra vindt dat de voorzitter beter had kunnen zeggen dat de verwachting was 
dat dit een juridisch zaak zou worden en dat is geadviseerd hier geen uitspraak over te 
doen.  
Paul Tanck vraagt of al meer bekend is over de eigendomsrechten van dna. 
Miel Janssen geeft aan dat een advocaat hiernaar kijkt en dat er naar verwachting over een 
halfjaar meer duidelijkheid is. 
 
5. Jaarverslag 2022 
Ella Wiersma neemt de highlights van 2022 door: 
- Er was in 2022 weer een online hengstenkeuring. 
- Herre 524 won bij zijn eerste deelname als KFPS-stamboekhengst aan de keuring het algehele 

kampioenschap en bij de oudere hengsten prolongeerde Johannes 484 zijn titel. Gert Cent 
werd fokker van het jaar en leverde ook het paard van het jaar, Baukje C. Alwin 469 werd 
preferent. 

- Het aantal KFPS-leden groeide licht en voor het eerst waren er meer buitenlandse dan 
Nederlandse leden. Ook jong KFPS groeide. 

- De KFPS-leden besloten unaniem een onderzoek naar het behoud van het Friese paard in te 
stellen. 

- Roelof Bos, Detlef Elling en Jan Raaijmakers namen afscheid van het bestuur en werden 
benoemd tot ambassadeur van het KFPS. 

- Er was een licht negatief financieel resultaat en in 2023 zijn enkele kostenbesparingen 
doorgevoerd zoals tien in plaats van twaalf Phryso's per jaar. 

- 2022 was het jaar van meer..meer..meer. Er waren in 2022 meer leden, meer veulens en meer 
keuringen wat veel inzet en flexibiliteit van de juryleden en het kantoorpersoneel vroeg.  

- Op de centrale keuring werd de 3-jarige Janke LW algeheel kampioen. Vijftien merries kregen 
het modelpredicaat en het aantal preferente prestatiemerries en het aantal sport- en 
sportelitepaarden steeg. Acht hengsten kregen de status Stamboekhengst. 

- Er waren 450.000 websitebezoekers en ook de nieuwsbrieven en socials waren succesvol. 
- Er is bij de centrale keuring, de IBOP en de eerste bezichtiging een dopingcontrole uitgevoerd 

en van de zestien gecontroleerde paarden was er één positief. 
- Marijke Akkerman werd directeur, Tineke Schokker voorzitter van het bestuur en Jan Veldhuis 

en Martine Breedveld traden tot het bestuur toe.  
 
Vanuit de regiovergadering kwam het verzoek om in de tabel op pagina 5 alle baten en lasten op 
te nemen en om ook de kampioenen van de tuigpaarden te benoemen. Verder is naar aanleiding 
van het jaarverslag verzocht om uitstromers uit het Centraal Onderzoek eerder de kans te geven 
weer in te stromen. Cor van Zadelhoff wil mogelijk de aanvraag van het Friese paard als nationaal 
cultureel erfgoed ondersteunen. 
 
Jaarverslag integriteitscommissie: 
De integriteitscommissie heeft van oktober 2020 tot eind 2022 zes adviezen over 
integriteitskwesties uitgebracht, twee over het onderwerp “Omgaan met informatie” en vier over 
“de schijn van belangenverstrengeling”. De leden, het bestuur en de medewerkers van het KFPS 
beseffen het grote belang van integriteit dat als doel heeft meer vertrouwen in en respect voor 
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elkaar. Er was een workshop Integriteit voor het jurykorps en dit onderwerp zal dit jaar ook op de 
kaderdag aan de orde komen. 
 
6. Financiën 

a. Jaarrekening 2022 
Miel Janssen licht toe dat in het najaar van 2022 vanwege de hengstenkeuring zonder publiek een 
begroting van € 100.000,00 negatief is afgesproken en dat die uitkwam op ruim € 34.000,00 
positief. Dit met name in verband met een grotere vrijval van de voorziening voor 
stamboekcertificaten die is bijgesteld met een inleverpercentage van 60% naar 40%. De waarde 
van de beleggingen is met € 165.000,00 gedaald vanwege de oplopende marktrente. Verder 
waren de vergoedingen aan juryleden, ringmeesters, chipmeesters en vrijwilligers hoger dan 
begroot. 
 

b. Verslag Financiële Commissie 
Gerard Lokhorst vormde samen met Ben Nijhof en Arno Thomassen de Financiële commissie. Die 
heeft de financiële jaarstukken met de penningmeester en de directeur besproken en 
geadviseerd een depositoregeling vast te stellen om zo ook de verliezen op de beleggingen te 
kunnen beperken en door te gaan met het zoeken naar een koopkantoorpand. De Financiële 
commissie heeft verder geen opmerkingen en adviseert om aan het bestuur decharge te verlenen 
voor het in 2022 gevoerde beleid. 
 

c. Vaststelling jaarrekening 2022 
De jaarrekening wordt vastgesteld. 
 

d. Voorstel tot verlening decharge aan bestuur 
Het bestuur wordt decharge verleend voor het in 2022 gevoerde beleid. 
 
Deposito sparen 
Miel Janssen licht toe dat het in verband met de oplopende marktrente interessant is om geld op 
een depositospaarrekening vast te zetten. Het bestuur heeft in overleg met de Financiële 
commissie al een bedrag vastgezet tot en met de zomer van 2023, zodat dit geld weer snel vrij is 
als de ledenraad het hier niet mee eens is, en dat heeft € 20.000,00 opgeleverd. Het bestuur stelt 
voor de volgende tekst aan het treasury statuut toe te voegen: 'Het bestuur is bevoegd om 
overtollige liquide middelen tijdelijk vast te zetten in een of meerdere (spaar)deposito's. In dit 
kader dient rekening te worden gehouden met de minimaal benodigde liquiditeiten op basis van 
de liquiditeitsprognose. Voor het vastzetten van liquide middelen in (spaar)deposito's bij 
instellingen waarmee het KFPS nog geen bancaire overeenkomst heeft en/of (spaar)deposito's 
met een looptijd van meer dan twaalf maanden is voorafgaande instemming van de Financiële 
commissie vereist. Voor het vastzetten van liquide middelen in (spaar)deposito's van meer dan 
zestig maanden is voorafgaande instemming van de Ledenraad vereist'. 
 
De Ledenraad stemt met 32 stemmen voor en 1 onthouding met dit voorstel in. 
 
Extra budget ten behoeve van personeel 
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Het bestuur vraagt een extra budget van € 100.000,00 per jaar voor de komende drie jaar om 
extra personeel, in loondienst of zzp, te kunnen inhuren om aan de slag te gaan met onder 
andere duurzaamheids- en gezondheidsvragen, contractbeheer, contracten met buitenlandse 
dochterverenigingen, leveranciers en onderzoekspartijen, ICT, de structuurwijziging, het op orde 
brengen van de reglementen, juridische zaken en vernieuwingen zoals een keuringsapp. Dit 
budget wordt aan het Eigen Vermogen onttrokken. 
 
Jan-Wietse de Boer denkt dat € 100.000,00 veel te weinig is om alle problemen op te lossen en 
stelt voor een voorziening voor bijzondere projecten in te stellen welke niet ten laste van de 
begroting komt.  
Miel Janssen zegt dat een voorziening boekhoud technisch niet kan en dat waarschijnlijk een 
bestemmingsreserve wordt bedoeld. Zo'n bestemmingsreserve bestaat al voor het 
gezondheidsonderzoek en kan ook hiervoor worden gevormd. 
 
Gerard Lokhorst vraagt om een onderbouwing van de € 100.000,00. 
Miel Janssen zegt dat de inschatting is dat er te weinig formatie is om een kwaliteitsslag te 
kunnen maken en dat het bestuur denkt aan het toevoegen van 0,7 tot 1 fte. 
 
Paul Tanck wil dat er direct meer mensen worden ingezet om alles op orde te brengen, daarna 
kan het aantal fte weer worden afgebouwd. 
 
Frank Fokkens denkt ook dat het een uitdaging is om alles wat Miel Janssen noemde voor 
€ 100.000,00 te realiseren en wil een onderbouwing om te kunnen toetsen hoe ver bepaalde 
activiteiten gevorderd zijn en wat de kosten daarvoor waren. Verder merkt hij op dat 
'personeelskosten' de lading niet dekt, het is eigenlijk een investering in het stamboek. Ten slotte 
wil hij weten of naar verbetering van de organisatie wordt gekeken, bijvoorbeeld in de vorm van 
automatisering. 
 
John Boot begrijpt de vraag en de urgentie, maar wil wel een onderbouwing en stelt voor 
€ 100.000,00 voor het komende halfjaar beschikbaar te stellen, waarna het bestuur een plan van 
aanpak maakt en dat in de volgende Ledenraadsvergadering voorlegt. Hij wil goede medewerkers 
kunnen vasthouden. 
Miel Janssen gaat hierin mee. 
De voorzitter, Tineke Schokker concludeert dat het voorstel wordt gewijzigd: er wordt een budget 
van € 100.000,00 voor de rest van 2023 gevraagd en het bestuur komt daarna met een goed 
onderbouwd voorstel voor de rest van de financiering. 
Jan-Wietse de Boer vraagt daarbij ook goed te kijken of er meer geld nodig is. 
Sjoerd Ruiter wil geen blanco cheque afgeven, hij wil weten waaraan de € 100.000,00 wordt 
besteed. 
De voorzitter, Tineke Schokker, noemt als voorbeeld het aanpassen van de statuten en 
reglementen en geeft aan dat het bestuur nu veel zelf doet. 
 
Mirella van Leeuwen gaat akkoord met het beschikbaar stellen van € 100.000,00 voor het 
komende halfjaar en geeft mee dat het voor de werkorganisatie werkbaar moet worden. 
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Ella Wiersma begrijpt dat de Ledenraad een onderbouwing wil, maar geeft ook aan dat het 
bestuur dit niet zou vragen als het niet echt nodig was. De werkorganisatie is overbelast en het 
bestuur steekt ongelooflijk veel vrije tijd in het KFPS, dat kan zo niet doorgaan. 
Jan Veldhuis is geschrokken van de hoeveelheid werk die er ligt en hoe druk de werkorganisatie 
het heeft. Zelf sliep hij de afgelopen twee weken in verband met de regiovergaderingen 
meermalen maar drie uur per nacht. Het bestuur doet veel zelf, het werk voor het KFPS kost hem 
geen halve dag per week, zoals hem is verteld, maar zeker twee tot drie dagen per week en hij 
vindt dat er een kwaliteitsslag moet komen.  
 
Frank Fokkens is het ermee eens dat de nood hoog is, maar wil wel een plan zien en als er 
€ 400.000.00 of € 500.000,00 nodig is, moeten er misschien prioriteiten worden gesteld. 
 
John Boot vraagt de stemming na het besloten deel te doen. 
 
De voorzitter, Tineke Schokker, volgt dit voorstel. Ze schorst de vergadering. 
 
Schorsing 
 
Besloten deel 
 
De voorzitter, Tineke Schokker, heropent het openbare deel van de vergadering.  
 
De Ledenraad stemt unaniem in met het beschikbaar stellen van € 100.000,00 voor 2023 om een 
start met diverse zaken te kunnen maken, waarbij het bestuur in het najaar van 2023 met een 
plan van aanpak komt. 
 
Extra budget jurykorps  
Het bestuur stelt voor de halve dagvergoeding voor reisdagen voor een jurylid dat naar het 
buitenland gaat te verhogen naar een hele dagvergoeding. De kosten hiervan bedragen 
€ 15.000,00 per jaar. 
 
De Ledenraad stemt unaniem met dit voorstel in. 
 
Doeke Hoekstra heeft gehoord dat juryleden die naar het buitenland gaan kosten moeten 
voorschieten als ze niet door de buitenlandse organisatie worden verzorgd.  
De voorzitter, Tineke Schokker, geef aan dat de juryleden een voorschot kunnen krijgen. 
 
Janneke Haverschmidt vraagt zich af of in het buitenland voldoende bekend is dat het 
stamboekcertificaat binnen een maand na overlijden van een paard moet worden teruggestuurd 
om het statiegeld terug te krijgen. Ze wil in ieder geval in Duitsland daar een bericht over 
plaatsen. 
Nynke Bakker zegt dat het certificaat officieel binnen een maand na overlijden van een paard 
moet worden teruggestuurd, maar dat dit lastig te controleren is en dat het statiegeld in de 
praktijk gewoon wordt uitgekeerd zodra het certificaat is ontvangen. 
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Jan-Wietse de Boer zou willen dat een overleden paard automatisch bij de RVO wordt afgemeld.  
De voorzitter, Tineke Schokker, geeft aan dat het niet altijd gemakkelijk is om iets bij de RVO 
gedaan te krijgen. In de toekomst wordt zo’n automatische afmelding wellicht mogelijk, maar 
momenteel is dit nog niet haalbaar. 
 
Gerarda van Harten wil vaker vergaderen omdat ook deze vergadering weer lang duurt. 
Jan Veldhuis merkt op dat het KWPN viermaal per jaar vergadert en dat ook die vergaderingen 
altijd vol zijn.  
 
8. Wijziging reglementen 
Hengstenkeuringsreglement 
Jan Veldhuis geeft aan dat het voorstel is aangepast op basis van de in de regiovergadering 
ingebrachte opmerkingen. 
 
Gerarda van Harten wil dit agendapunt verdagen omdat hierover in het vooroverleg veel discussie 
was. 
Jan Veldhuis denkt dat dan al het werk dat in de voorbereiding (door HKC, Inspectie, Fokkerijraad, 
MT en Bestuur) en op de regiovergaderingen is gedaan, verspild is. Hij wil dit punt nu behandelen 
om de zaken met betrekking tot bloedspreiding in gang te kunnen zetten. Verder staan er een 
aantal zaken in het reglement die een risico vormen en als die niet snel worden besproken blijft 
dit risico bestaan.  
 
Gerarda van Harten geeft aan dat haar regio tegen zou stemmen als het nu op stemming 
aankomt. 
Marijke Akkerman geeft aan dat eerst veel vragen uit de regio's worden beantwoord.  
Gerarda van Harten zegt dat dit erg lang gaat duren en dat ze geen gelegenheid meer heeft om 
met de leden te overleggen.  
Marijke Akkerman zegt dat dit in tien minuten kan. 
Jan Veldhuis refereert aan een regiovergadering waarin werd aangeven dat iemand tegen het 
voorstel was en vijftien punten had. Het bestuur kende die punten nog niet en die zijn daarna 
door middel van kleine fotootjes via WhatsApp gedeeld, het bleek te gaan om de nieuwsbrief van 
de Groningen-Drenthe combinatie. Deze en andere punten zijn inmiddels door bestuur en MT 
bekeken en meegenomen in de komende sheets. Naar aanleiding van de vraag wat de Ledenraad 
beter kan doen, merkt hij op dat de leden(raadsleden) eventuele opmerkingen eerder 
(schriftelijk) kunnen doorgeven.  
 
Aanpassingen: 
Artikel 5, Hoefbeslag 
Nieuw tekstvoorstel: Er dient correct te worden beslagen, dit betekent dat het maskeren van niet 
acceptabele been- en/of hoefstanden is niet toegestaan. 
 
Gerarda van Harten vraagt wie bepaalt wat correct beslaan is. 
Jan Veldhuis vindt zo goed mogelijk beslaan in het belang van het welzijn van het paard. Verder 
merkt hij op dat het van belang is dat de Hengstenkeuringscommissie op grond van de 
reglementen kan aangeven dat een hoefbeslag niet correct is. De jury kan een beetje franse stand 
toestaan omdat een hengst dit met andere zaken compenseert, maar als het niet acceptabel is, 
houdt het op. 
Gerarda van Harten zegt dat geen enkele dekhengst helemaal recht op zijn voeten staat en dat 
dan de vraag is of dit ook consequenties heeft. 
Jan Veldhuis zegt dat dit wordt ondervangen met het woord 'correct' en dat de 
Hengstenkeuringscommissie zich ook door bijvoorbeeld een hoefsmid kan laten adviseren. 
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Jan-Wietse de Boer vindt het heel normaal om een paard te beslaan om wat te corrigeren en het 
zou goed zijn om advies aan de Nederlandse vereniging van Hoefsmeden te vragen. 
Jan Veldhuis vindt het wel belangrijk om een handvat in het reglement te hebben om discussie te 
voorkomen.  
 
Artikel 7, Eerste bezichtiging 
Vraag over Sterverklaring van 2-jarige hengsten. Artikel 13 van het Registratiereglement voorziet 
er al in dat een 2,5-jarige hengst ster kan worden. Daarin staat dat veulenboekhengsten tijdens 
de eerste bezichtiging ster kunnen worden in het jaar dat ze twee jaar oud zijn geworden. 
 
Artikel 10, Herkansing 
Vraag over tweemaal per jaar worden gekeurd,  in artikel  7 van het Keuringsreglement staat 
m.b.t. eenmaal keuren per jaar, ‘uitzonderingen op deze regel zijn de Centrale keuring en de 
Hengstenkeuring'. Het voorstel is om in het najaar 'hengstenkeuring' in het Registratiereglement 
te veranderen in ‘hengstenselectie’. 
 
Artikel 11, Voorrijdagen 
Eigenaren kunnen een verzoek doen om een hengst een jaar later te laten instromen en de 
Hengstenkeuringscommissie beslist hierover. In een regio kwam naar voren dat de eigenaren dit 
beter zelf kunnen beslissen. Dit verzoek wordt vaak ingewilligd, maar het wordt niet  aan de 
eigenaar overgelaten en dit wordt niet veranderd. 
 
Artikel 12, Centraal onderzoek 
12.2, Beoordeling en procedure 
‘De Hengstenkeuringscommissie wordt tijdens het centraal onderzoek geadviseerd door twee 
leden van de verrichtingsjury’ wordt gewijzigd in ‘De Hengstenkeuringscommissie wordt tijdens 
het centraal onderzoek geadviseerd door meerdere adviseurs’. 
12.2.4, Eindconclusie 
- In een van de regio’s werd opgemerkt dat het vreemd is dat het bestuur beslist over het wel of 

niet inschrijven van een hengst in het stamboekregister. Dit is echter niet veranderd en 
bovendien is op advies van Mastenbroek nog recent in het reglement opgenomen in welke 
gevallen een bindend advies van de Hengstenkeuringscommissie door het bestuur kan worden 
gepasseerd;  het bestuur toetst daarbij vooral of de procedure goed is doorlopen. Conform het 
huishoudelijk reglement artikel 106. 

- In de regio’s werd een opmerking gemaakt dat 'Het voltallige bestuur hierover dient te 
beslissen': het uitgangspunt is dat het bestuur gezamenlijk bevoegd is en dat het hierbij op 
basis van de statuten om minimaal twee personen gaat. 

- Er staat in het reglement dat er geen beroep tegen het besluit van het bestuur mogelijk is. 
Daaraan is toegevoegd dat er ook geen klacht of bezwaar kan worden ingediend omdat ook in 
artikel 109 1d van het Huishoudelijk Reglement staat dat tegen keuringsuitslagen geen klacht 
of bezwaar ingediend kan worden. 

 
Artikel 13, Verkort onderzoek 
Naar aanleiding van vragen over de sporteis. Een paard hoeft voor in de Dressuur niet Sport-Elite 
te zijn, de eis is Prix St George of hoger en minimaal driemaal starten met een minimale score van 
65%. 
 
Artikel 14, Röntgenologisch onderzoek 
Voor de locatie Osteochondrose Sprong – Sagittale tabiakam en de locatie Osteochondrose knie – 
Laterale rolkam femur waren klasse a, b en c acceptabel, dat is gewijzigd in alleen klasse a 
acceptabel.  
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De argumenten van de veterinairen hiervoor zijn dat er bij osteochondrose op deze locaties niet 
uitgesloten kan worden dat er sprake was van osteochondrose welke geopereerd is. Deze locaties 
hebben daarbij een relatief hoge erfelijkheidsgraad binnen de ocd en worden daarom uitgesloten 
van de fokkerij. 
Artikel 14.3, Opnames en beoordeling 
Tussentijdse wijziging van de röntgenologische eisen heeft geen invloed op al goedgekeurde 
hengsten. Naar aanleiding van vragen hierover wordt de tekst in het reglement aangepast, ‘dan is 
dit resultaat ook voor eventuele toekomstige hengstenkeuringen van kracht’ wordt ‘dan is dit 
resultaat ook voor eventuele toekomstige hengstenselecties van kracht’.   
 
Artikel 15.1, Criteria spermakwaliteit  
In het reglement staat dat het spermarapport twaalf maanden geldig is. Na een ontvangen vraag 
wordt  de tekst 'indien een hengst in het selectietraject wordt doorverwezen naar een volgend 
jaar dient zeven dagen voorafgaand aan de beoordeling in het opvolgend jaar een nieuw rapport 
te worden ingeleverd' vervangen door 'indien een hengst in het selectietraject wordt 
doorverwezen naar een volgend jaar dient tien dagen na aanwijzing een nieuw rapport te worden 
ingeleverd'. 
 
Ben Nijhof merkt op dat in de regio Oost-Nederland ook een opmerking over artikel 6, het 
dopingreglement, is gemaakt. 
Jan Veldhuis geeft aan dat deze bepaling eigenlijk overbodig is, omdat er ook een Hippisch 
dopingreglement is. Dit artikel is wel blijven staan en aangevuld met al goedgekeurde hengsten. 
Op basis van het tuchtreglement kan niet de dekvergunning van een positief bevonden hengst 
worden afgenomen. Het bestuur kan op ieder willekeurig moment testen maar heeft, ook uit 
kostenoogpunt, niet de behoefte om de hengsten in het Centraal Onderzoek standaard te testen. 
Ben Nijhof adviseert dit wel te doen om ruis te voorkomen en ter bescherming van het stamboek.  
Richard Flier vindt dat er weinig op doping wordt getest terwijl bekend is dat er veel wordt 
gesjoemeld. 
 
Ben Nijhof geeft aan dat er behoefte is aan meer informatie over de hengstenmoeders. 
Marijke Akkerman geeft aan dat de Hengstenkeuringscommissie de moederlijn beoordeelt en dat 
ook in het hengstenrapport dat in de Phryso verschijnt veel over de moederlijn staat. 
 
Ben Nijhof ziet graag dat de fokkerijraad kijkt naar de toegevoegde waarde van een verkort 
onderzoek. 
Jan Veldhuis geeft aan dat dit naar de fokkerijraad wordt teruggekoppeld. 
 
Ben Nijhof wil punt 3, “net  acceptabel”, uit artikel 18 halen. 
Jan Veldhuis geeft aan dat bij 'net  acceptabel' geen sprake is van cornage en laat dit punt daarom 
graag staan. Marijke Akkerman geeft aan dat de 4 klassen de internationale standaard is. 
 
Ben Nijhof vindt het niet verstandig om het Centraal Onderzoek in Exloo te doen, omdat Koos 
Naber daar geen trainingsleider meer is. 
Marijke Akkerman geeft aan dat Koos Naber hier niets mee te maken heeft. Het Centraal 
Onderzoek wordt de volgende keer nog in Exloo gehouden, maar er wordt voor daarna ook 
gekeken naar een andere locatie. 
 
Sjoerd Ruiter ziet graag dat een hengst met wat meer wit aan de zolen ook kan worden 
goedgekeurd.  
Jan Veldhuis zegt dat niet in het reglement, maar wel in de uitvoeringsbepaling staat dat een 
witte zool niet is toegestaan. 
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Nynke Bakker geeft aan dat in artikel 16 van het reglement staat dat wit bij een hengst zeer 
ongewenst is. In de uitvoeringsbepaling staat dat bij de tweede bezichtiging en de herkansing 
wordt gecontroleerd op witte zolen en het is in principe aan de Hengstenkeuringscommissie hoe 
die daarmee omgaat, als die vindt dat een hengst op grond van andere punten wel door zou 
moeten dan kan dat. 
Jan-Wietse de Boer adviseert een toegestaan percentage wit in de zool in het reglement op te 
nemen, zodat hier meer duidelijkheid over bestaat. 
Nynke Bakker zegt dat onder andere met de Fokkerijraad en de Inspectie wordt gekeken naar 
verruiming op het gebied van witte aftekeningen. 
 
Ben Nijhof vraagt of het Centraal Onderzoek van zeventig naar vijftig dagen kan worden verkort 
en om in plaats van 3-jarige hengsten 4-jarige hengsten te keuren. 
Marijke Akkerman geeft aan dat wordt gekeken welke leeftijd het beste is. Verder geeft ze aan 
dat het Centraal Onderzoek tien weken duurt vanwege het keuren van twee disciplines. 
Ben Nijhof weet dat het Centraal Onderzoek vroeger ook zeventig dagen duurde, maar dat er nu 
ook voorrijdagen zijn waardoor er veel meer voorinformatie beschikbaar is. 
Marijke Akkerman zegt dat er tien weken nodig zijn om een hengst onafhankelijk van de invloed 
van de trainingsstal te kunnen beoordelen. 
Sjoerd Ruiter denkt dat er geen tien weken nodig zijn om te kunnen beoordelen of een hengst wel 
of niet goed is. 
Jan Veldhuis vult aan dat de zeventig dagen ook met dierenwelzijn heeft te maken, omdat bij een 
korte periode met een andere intensiteit moet worden gewerkt (in de zeventig dagen zijn ook 
rustmomenten ingebouwd) en dat de Fokkerijraad geen aanleiding ziet om de periode korter te 
maken. 
 
De Ledenraad stemt met 17 stemmen voor en 7 stemmen tegen in met de reglementswijziging.  
 
Jan Veldhuis geeft aan dat het aangepaste reglement ingaat zodra dat op 6 juni a.s. op de website 
is gepubliceerd. 
 
9. Stamboekzaken 

a. Structuurcommissie 
b. Registratie kruisingen 

Dit agendapunt wordt in verband met de tijd op een ander moment besproken. 
 
10. Actuele zaken 
Huisvesting KFPS-kantoor 
Ella Wiersma meldt dat het stamboekkantoor nog geen geschikt kooppand in de driehoek 
Leeuwarden-Drachten-Heerenveen heeft gevonden en per 1 maart 2024 wil gaan verhuizen naar 
een huurpand aan de rand van Drachten. Het gaat om een huurcontract voor vijf jaar waarna 
jaarlijkse verlenging mogelijk is en waarbij de huur na drie jaar kan worden opgezegd. De kosten 
blijven nagenoeg gelijk en de werknemers zijn enthousiast over het pand. Er is een 
huurovereenkomst getekend onder voorbehoud van goedkeuring door de Ledenraad. 
 
Jan-Wietse de Boer vraagt wie de eigenaar van het nieuwe pand is en of hier ruimte voor meer 
personeelsleden is. 
Jan Veldhuis antwoordt dat het pand van drie (voormalig) advocaten is en dat er ruimte voor 
meer personeel is.  
 
Frank Fokkens vraagt of aan huurkoop is gedacht. 
Jan Veldhuis zegt dat de eigenaren niet willen verkopen. 
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De Ledenraad stemt unaniem met het voorstel in. 
 
De voorzitter, Tineke Schokker, bedankt de vertrekkende Ledenraadsleden Annemiek 
Mandemaker, Doeke Hoekstra, Peter Kamminga, Wilbert Lucius, Marit van Ingen Schenau en Ted 
Vanderkooi en overhandigt de aanwezige afscheidnemende Ledenraadsleden een bos bloemen. 
 
11. Rondvraag 
Doeke Hoekstra bedankt iedereen voor de samenwerking in de afgelopen negen jaar. Hij ziet dat 
er voor het stamboek veel en belangrijke uitdagingen zijn, waaronder ook het 
gezondheidsonderzoek. 
 
Annemiek Mandemaker vraagt om de namen van de ledenraadsleden op de website te 
vermelden en alle Ledenraadsleden van een mailadres te voorzien. Ze bedankt iedereen voor de 
prettige samenwerking. 
 
Jan-Wietse de Boer wil vaker bij elkaar komen, bijvoorbeeld viermaal per jaar. 
 
Paul Tanck wil weer twaalfmaal in plaats van tienmaal een Phryso. 
Marijke Akkerman zegt dat dit niet in de begroting is opgenomen. Wel zou het mogelijk zijn om  
de Phryso af en toe wat dikker te maken. 
 
Sjoerd Ruiter zag met verbazing dat tijdens de hengstenkeuring een heel epistel aan de hengst 
Jasper 366 was geweid. Hij vindt dat andere overleden hengsten hiermee tekort wordt gedaan.  
Marijke Akkerman zegt dat Jasper 366 het paradepaardje van de KFPS is geworden en dat de NPO 
zelfs een documentaire over hem maakt. 
 
Sjoerd Ruiter vraagt of het strodorp na de hengstenkeuring op zaterdagavond wat langer kan 
doorgaan. 
Marijke Akkerman zegt dat dit niet kan omdat alles tijdig afgebroken moet zijn. 
Jan Veldhuis vult aan dat dit ook met het kostenplaatje heeft te maken. 
 
John Boot meldt namens Fer Smit dat in de publicatie van de net goedgekeurde hengsten foto's 
met zijaanzichten van de hengsten staan. De hengsten worden in sommige gevallen te positief 
voor de foto opgesteld, met het voorbeen midden op het pad en de achterhand richting de berm 
waardoor de fokker een verkeerde eerste indruk van de bewuste hengst kan krijgen. Het komt 
voor dat een hengst die wordt omschreven als een paard met een opwaartse romprichting en die 
correct op de foto staat er op de foto minder opwaarts uitziet dan een hengst met een 
horizontale romprichting. Hij stelt voor de hengsten voor de fokkerij consequent te fotograferen 
op een 100% vlakke ondergrond zodat er geen bevoordeling kan plaatsvinden. 
De voorzitter, Tineke Schokker, neemt dit mee. 
 
Peter Kamminga bedankt iedereen voor de samenwerking. 
 
Vanuit het buitenland wordt gevraagd of er nog seminars over onder andere ivf en 
embryotransplantatie komen. Verder is er behoefte aan vertaling van de clinics tijdens de HK. 
 
De voorzitter, Tineke Schokker, neemt dit mee. 
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13. Sluiting 
De voorzitter, Tineke Schokker, bedankt iedereen voor hun komst en sluit de vergadering om 
23.45 uur. 
 


